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Zasedání Rady Federace vlakových čet 
Dne 20. září 2023 proběhlo ve vládním salonku 

žst. Praha hl. n. druhé řádné zasedání Rady 

Federace vlakových čet v tomto roce. 

Tohoto zasedání se mimořádně z osobních 

důvodů nemohl účastnit předseda Rady FVČ p. 

Smažík, kterého v řízení zasedání zastoupil 

místopředseda Rady FVČ p. Horáček. 

Po úvodních dvou bodech (kontrola přítom-

nosti, usnášeníschopnosti a zápisu z minulého 

zasedání Rady FVČ) následoval třetí bod – 

kontrola plnění úkolů. 

Delegáti byli seznámeni s plněním úkolu vzešlé-

ho ze zasedání Rady FVČ, které proběhlo 8. 

března tohoto roku. 

Čtvrtým bodem zasedání byla problematika 

změny sídla FVČ. 

Úvodního slova se ujal prezident FVČ p. Benda 

a vysvětlil, že důvodem pro tuto změnu je plá-

novaná demolice provozní budovy žst. Praha 

hl. n., kde bylo dosavadní dlouholeté sídlo Pre-

zidia FVČ. České dráhy, a.s., jako největší soci-

ální partner FVČ, přidělily FVČ nové prostory 

ve svém objektu na adrese Trocnovská1/2, 

Praha 3-Žižkov. 

Následně byly Radě FVČ předloženy návrhy 

usnesení Rady FVČ a úpravy Stanov FVČ, které 

danou skutečnost změny sídla reflektují. Ná-

vrhy byly všemi přítomnými delegáty schváleny.  

Dalším bodem zasedání byla problematika pří-

pravy strategie a požadavků do kolektivního 

vyjednávání pro rok 2024. Delegátům Rady 

byly představeny jednotlivé vyjednávací týmy 

FVČ ve složení schváleném prezidiem FVČ.  

O aktuální situaci u všech tří zaměstnavatelů 

informovali pánové Benda a Horna. 

S ohledem na skutečnost, že do dne konání 

Rady FVČ není známa finální podoba tzv. 

„Konsolidačního balíčku“ a jeho možné dopady 

na zaměstnanecké benefity, tak lze velmi obtíž-

ně předvídat vývoj situace u sociálního fondu i 

FKSP a u daňové zátěže pobytů KOP i dalších 

zaměstnaneckých benefitů. Dalším problémem 

je i dopad novelizace zákoníku práce, která se 

především dotýká oblasti nepřetržitého odpo-

činku v rámci 24 hodin a může tak ovlivnit 

podstatnou část v současnosti plánovaných 

směn. 

Po obsáhlé diskuzi k problematice nastávajícího 

kolektivního vyjednávání přijala Rada usnesení, 

které kolektivním vyjednavačům FVČ umožňu-

je aktivní zapojení do procesu kolektivního 

vyjednávání s prosazováním oprávněných poža-

davků FVČ. 

V následném bodě byli delegáti informováni 

prezidentem FVČ o aktuálním stavu jednotli-

vých ZO FVČ v procesu registrace (doplnění) 

statutárních představitelů ZO ve veřejném 

rejstříku.  
V dalším byla projednávána různá problematika 

dle požadavků jednotlivých delegátů Rady. 

V rámci tohoto bodu byli delegáti informováni 

o přípravě voleb zástupců zaměstnanců do 

dozorčích rad ČD Cargo, a.s. a ČD, a.s., které 

proběhnou u obou zaměstnavatelů v odlišných 

termínech v závěru října letošního roku. Do 

voleb u ČD Cargo nestaví FVČ svého kandidá-

ta a jako zástupce FVČ v hlavní volební komisi 

je nominován p. Horna Ivan. Do voleb u Čes-

kých drah za FVČ kandidují pánové Benda Ro-

bert a Peca Jiří. Zástupcem FVČ v hlavní voleb-

ní komisi je nominován p. Košťál Aleš.  
Ze strany prezidenta FVČ byli jednotliví dele-

gáti vyzváni, aby se jako zástupci svých ZO 

FVČ aktivně podíleli na činnosti místních okrs-

kových volebních komisí a přispěli tak 

k dohledu nad regulérností voleb i propagaci 

FVČ. 
Na závěr místopředseda Rady FVČ p. Horáček 

poděkoval přítomným za aktivní přístup a 

účast na zasedání. 
Sepsal Jiří Horáček 

Volby do Dozorčí rady Českých drah, a.s.  

 
 

Ve dnech 30. října až 1. listopadu 2023 proběhnou u Český drah , a.s. volby zástupců 

zaměstnanců do Dozorčí rady Českých drah. Do těchto voleb nominovala Federace 

vlakových čet své dva kandidáty, které představujeme v další části tohoto Infolistu. 
Federace vlakových čet vyzývá své členy, zaměstnance ČD, a.s., k aktivní účasti v 

těchto volbách a podpoře kandidátů FVČ. Současně vyzývá Výbory ZO FVČ k aktiv-

ní činnosti v rámci okrskových volebních komisí a k vhodné propagaci kandidátů i 

činnosti FVČ mezi zaměstnanci. 
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Ve středu dne 13. září 2023 proběhlo 

v Praze pravidelné zasedání prezidia 

FVČ. Prezidium projednalo následující 

materiály a problematiku: 

Zprávu o hospodaření prezidia za 

měsíce červen, červenec a srpen 

2023. Po krátké diskusi prezidium před-

ložené zprávy projednalo a schválilo bez 

připomínek. 

Přípravu zasedání Rady FVČ. Rada 

proběhne dne 20. září 2023 ve Vládním 

salonku na Hlavním nádraží v Praze. Po-

zvánky delegátům rozeslány, zasedání je 

organizačně zajištěno. Hlavními body 

jednání jsou příprava požadavků a vyjed-

návací strategie do nadcházejícího kolek-

tivního vyjednávání a schválení změny 

sídla FVČ. Prezidium bere informace na 

vědomí. 

Příprava kolektivního vyjednávání 

(KV) za PKS 2024. Prezidium určilo 

složení vyjednávacích týmů FVČ 

k jednotlivým zaměstnavatelům.  

- Pro KV na ČD, a.s. byl určen tým ve 

složení vedoucí týmu p. Košťál Aleš, 

alternace p. Benda Robert a poradce p. 

Horáček Jiří, alternace p. Smažík Marcel. 

- Pro KV na ČD Cargo, a.s. byl určen 

vedoucím týmu p. Horna Ivan a porad-

cem p. Peca Jiří. Oba s možnou alternací 

p. Bendou Robertem.  

- Pro KV u Správy železnic s.o. je vedou-

cím týmu p. Benda Robert s možnou 

alternací p. Košťálem Alešem, poradcem 

je pí. Rohlíčková Jana s možnou alternací 

pí. Vogltanzovou Pavlou.  

Dále byla přednesena informace, že u 

ČD, a.s. je plánováno výjezdní kolektivní 

vyjednávání ve dnech 2.- 4. října, kterého 

se za FVČ účastní p. Benda a p. Košťál. 

Z důvodu preference KV vyjádřilo prezi-

dium FVČ souhlas s návrhem přesunu 

termínu svého příštího zasedání ze 4. 

října na 11. října 2023. 

Stav kolektivního vyjednávání u 

ČD, a.s. a ČD Cargo, a.s. U ČD, a.s. 

byl předložen návrh nové PKS zaměstna-

vatelem již v závěru měsíce srpna. Před-

ložený návrh navazuje na výsledky jedná-

ní o inflační doložce, náměty z jednání 

jsou promítnuty do návrhu nové PKS. 

Návrh PKS na rok 2024 byl podrobně 

členy prezidia prodiskutován a byly při-

praveny náměty a připomínky na jednání 

s ostatními odborovými centrálami za 

účelem tvorby oponentního návrhu. 

Souvztažně je připraven k jednání i návrh 

novelizace Katalogu prací, kde jsou navr-

ženy nové profese a některé profese 

jsou nově navrženy k přeřazení do 

smluvní mzdy.  

U ČD Cargo, a.s. byl návrh nové PKS od 

zaměstnavatele doručen den před jedná-

ním prezidia. Prezidium rozhodlo, že 

návrh bude rozpracován v rámci pracov-

ní skupiny prezidia a jednotlivé požadav-

ky a připomínky FVČ připraveny k jedná-

ní s ostatními odborovými centrálami 

v rámci společné oponentury.  

Organizační změna na Odboru 05, 

Odboru 30 a Odboru 25 GŘ ČD 

s účinností od 1.10 a od 1.11. 2023. 

Prezidium bylo seznámeno 

s navrhovanou organizační změnou a 

vzalo ji na vědomí. 

Organizační změna na Odboru 32, 

Kanceláři generálního ředitele a 

Odboru 01 GŘ ČD s účinností od 

1.10 a od 1.11. 2023. Prezidium bylo 

seznámeno s navrhovanou organizační 

změnou a vzalo ji na vědomí. 

Návrh 2. změny Směrnice SŽ 

SM75 „Posuzování psychické způso-

bilosti k výkonu vybraných povolá-

ní.“. Prezidium projednalo navrhovanou 

změnu bez připomínek. 

Vyhodnocení plnění PKS Správy 

železnic s.o. 2023 za I. pololetí 

2023. Prezidium nezaznamenalo žádné 

podněty na neplnění platné PKS a pro-

jednalo materiál s přehledem plnění PKS 

SŽ bez dalších podnětů a připomínek. 

Vstup nových členů a evidenční 

změny. Prezidium schválilo přijetí no-

vých členů dle přiloženého seznamu a 

vzalo na vědomí změny v evidenci člen-

ské základny. 

Další část jednání byla věnována projed-

návání doručených materiálů a zprávám 

jednotlivých členů prezidia a to zejména: 

- informaci o jednání OC s vedením 

SŽ dne 29.6.2023. V úvodu jednání se 

účastníci zabývali problematikou C-FKSP 

a očekávanými dopady novelizací ZP. 

Dále byla zaměstnavatelem přednesena 

informace z proběhlé porady s řediteli 

OŘ, kterým byl zadán úkol k hledání 

dalších úspor v provozní oblasti a 

v oblasti zaměstnanosti. Zazněly i infor-

mace o možných dopadech vládního 

„konsolidačního balíčku“. V reakci na 

hledání finančních úspor vyhlásil zaměst-

navatel k 1.8.2023 stop-stav v náboru 

nových zaměstnanců vyjma vybraných 

provozních profesí. Dále zazněly infor-

mace o chystaném zprovoznění školícího 

střediska v Pardubicích od září 2023, 

informace o organizační změně Centra 

sdílených služeb od 1.7., informace o 

změnách organizačních řádů některých 

OS, informace o změně vyhlášky o ces-

tovních náhradách v oblasti náhrad PHM 

při použití motorového vozidla od 1.7. a 

informace o ukončení prověrek BOZP u 

SŽ k datu 31.5. 2023. Prezidium vzalo 

informaci na vědomí.  

- informaci z průběhu jednání 

k problematice návrhu organizační 

změny na Odboru 22 GŘ ČD dne 

25.7. 2023. Jednání bylo svoláno na pod-

nět OC SOSaD k projednání připomínek 

k problematice zajištění IT bezpečnosti 

na ČD, a.s. Na předmětném jednání 

představitelé vedení O22 a O30 vysvětli-

li veškeré důvody navrhované organizač-

ní změny a u přítomných vyvrátili obavy 

z participace soukromého sektoru na 

zajištění IT bezpečnosti u ČD. Naopak 

se jedná o rozšíření kapacity bezpeč-

nostních služeb, které jsou nově výhrad-

ně zasmluvněny s ČD Telematikou. 

- informaci z jednání pracovní skupi-

ny k novelizaci interních norem ČD 

Cargo dne 8.8.2023. K novelizaci jsou 

připravovány dvě IN, a to konkrétně 

PTs9 a KVS3 z důvodu probíhajícího 

procesu získávání osvědčení od Evrop-

ské drážní agentury. Pracovní skupina se 

dohodla na změnách IN v intervalu ma-

ximálně jednou ročně s navazujícím ško-

lením zaměstnanců. Dále probíhá konso-

lidace IN pro strojvedoucí, některé IN 

budou rušeny včetně návazně vydaných 

opatření. Dále byli členové PS informo-

váni o spuštění zkušebního provozu 

elektronická vlaková dokumentace. Pre-

zidium vzalo informaci na vědomí. 

- informaci z průběhu porady OC 

s vedením ČD Cargo, a.s. dne 

21.8.2023. V úvodu zazněly ekonomické 

informace, zástupci OC byli informováni 

o poklesu přeprav (týká se všech pře-

pravců na železnici) s negativním dopa-

dem do oblasti tržeb, především 

v segmentu jednotlivých vozových zási-

lek. Zároveň bylo konstatováno, že 

v současnosti není plánováno žádné per-

sonální řešení situace. Byla zahájena pří-

prava podnikatelského plánu na další 

rok. V dalším byli zástupci OC informo-

váni o volbách do dozorčí rady ČDC, 

Jednání prezidia FVČ 

pokračování na straně 5 
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Upozorňujeme držitele zaměstnaneckých jízdních výhod uplatňující nárok na jízdní výhody pro děti starší 16 let, že musí odevzdat v ter-
mínu do 31.10.2023potvrzení o studiu pro školní a akademický rok 2023/2024. 
Zaměstnanci dokládají potvrzení na personální pracoviště příslušných společností dle evidence držitele jízdních výhod. 
Důchodci a pozůstalí dokládají (osobně, doporučenou poštou nebo v elektronické podobě naskenované e-mailem) potvrzení na Evidenční 
centra jízdních výhod pro důchodce  a pozůstalé. Na potvrzení o studiu dětí u důchodců a pozůstalých je nezbytné uvést jméno a příjmení 
oprávněné osoby + datum narození. 
Současně upozorňujeme, že pokud nebude potvrzení o studiu doloženo v uvedeném termínu, nárok na jízdní výhody bude dítěti automa-
ticky v informačním systému pro evidenci jízdních výhod odebrán a aplikace železniční průkazka na In Kartě zablokována. V případě použití 
této In Karty bude její držitel považován za cestujícího bez platného jízdního dokladu! Při dodatečném doložení potvrzení lze obnovit nárok 
na jízdní výhody za úhradu manipulačního poplatku 300 Kč. 
Podrobnější informace jsou k dispozici na personálních pracovištích příslušných společností dle evidence držitele jízdních výhod nebo pro 
zaměstnance ČD, a.s., v aplikaci Dokumenty k seznámení. 

Šárka Pupíková, specialista benefitů ČD, a.s. 

Zaměstnanecké jízdní výhody - potvrzení o studiu dětí 

probíhající přípravě na dopady novely 

Zákoníku práce, procesu získávání osvěd-

čení od Evropské drážní agentury, čin-

nosti pracovní skupiny na úpravu inter-

ních norem a plánovaném termínu předá-

ní návrhu PKS na rok 2024 a tím, zaháje-

ní kolektivního vyjednávání.  

- informaci z průběhu pravidelné porady 

OC s Představenstvem ČD dne 

28.8.2023. V úvodu byli zástupci OC 

informováni o vydání metodického poky-

nu k výplatě mimořádné odměny ke 

zmírnění dopadů inflace, o rostoucím 

trendu v počtech přepravených cestují-

cích, o očekávaných výsledcích hospodář-

ského výsledku za loňský rok, obhájení 

výkonů v jihomoravském kraji, probíhající 

kontrole odpočinkových místností pro 

strojvedoucí, o přípravě voleb do Dozor-

čí rady ČD a o chystaném rutinním spuš-

tění nového systému přípravy ke zkoušce 

O-04 pro vlakové čety. Dále zazněly in-

formace o přidělení linky Praha-Wroclaw 

MD ve prospěch ČD, o jednaném pro-

dloužení provozu ČD na lince R9 o jeden 

GVD, o jednaném zasmluvnění obnovy 

vozového parku pro Prahu a Středočeský 

kraj a o zachování zaměstnaneckých jízd-

ních výhod v Moravskoslezském kraji i 

po přechodu na krajský tarif IDS při 

jízdách v rámci kraje. Prezidium vzalo 

informaci na vědomí.¨ 

- informaci z jednání představitelů 

OC s vedením SŽ dne 29.8. Jednání 

bylo z velké části věnováno problematice 

dopadů novelizace zákoníku práce a 

možného dopadu konsolidačního balíčku. 

Dále zazněly informace o mzdovém vý-

voji, vývoji zaměstnanosti, vzniku nové 

organizační jednotky „SŽ Facility“ a pro-

bíhající optimalizaci na OŘ 

s předpokladem negativního dopadu do 

zaměstnanosti cca 1,56% zaměstnanců. 

Dále byli představitelé OC informováni o 

chystaném náboru nedostatkových pro-

fesí na školách. V závěru byla diskutována 

problematika kvality výkonu práce vysou-

těžených bezpečnostních agentur 

k ochraně staničních prostor a proble-

matika instalace kamer na stanoviště 

strojvedoucích na hnacích vozidlech SŽ. 

- informaci z jednání pracovní skupiny 

pro OOPP a VS na SŽ dne 12.9.2023. 

Jednání proběhlo v centrálním skladu 

v Hradci Králové. Pro účastníky byla při-

pravena exkurze po areálu a členové 

pracovní skupiny byli seznámeni se vše-

mi činnostmi ve skladu. Po exkurzi násle-

dovalo samotné jednání, jehož tématy 

byly informace o zkušebním provozu 

nových pracovních oděvů (montérek), o 

uzavřené smlouvě na dodávku pracovní 

obuvi, o problematice výběru a vytipová-

ní nového typu nočních výpravek, o od-

prodeji starých výstrojních součástí, o 

nové dámské obuvi ke stejnokroji, o vy-

řešení reklamace vadné dodávky výstraž-

ných vest a o přípravě zaměstnaneckého 

e-shopu pro výstrojní součásti. Prezidium 

vzalo informaci na vědomí. 

- informaci z jednání Hlavní volební 

komise (HVK) ČD Cargo, pro volby 

do dozorčí rady, které proběhlo dne 

12.9. Jednalo se o první jednání HVK, na 

kterém byla zvolena předsedkyně a mís-

topředsedkyně komise. Dále byl zpraco-

ván a schválen Metodický pokyn 

k volbám, předložen a schválen itinerář 

voleb a naplánovány termíny dalších jed-

nání HVK.   
- informaci o připravovaném Národním 

dni železnice dne 23.9. v Bohumíně. Za 

prezidium FVČ se akce zúčastní prezi-

dent FVČ. 

- informaci o reakci SŽ na dotaz FVČ 

k možné personální redukci DOZ Lo-

vosice. SŽ v odpovědi uvedla, že redukce 

není v plánu a pracoviště nadále zůstane 

ve stávajícím personálním obsazení.  

- informaci o průběhu stěhování sídla 

FVČ. Prezidium bylo informováno o 

stavu vyklízení bývalých prostor, o prů-

běžné výši nákladů stěhování a zajištění 

jejich pokrytí a o chystaném nahlášení 

změny sídla do veřejného rejstříku.  

- informaci o aktuálním stavu sportov-

ních akcí FVČ. Akce Žďárské vrchy 

začíná následujícího dne, je kompletně 

připravena a zajištěna. Kulturní akce Pa-

mátky severní Moravy je kompletně zajiš-

těna, a právě probíhá výběr plateb od 

účastníků. Konání dalších akcí v příštím 

roce je závislé na výsledné podobě znění 

tzv. konsolidačního balíčku a výši přídělu 

na tyto akce ze Sociálního fondu, či 

FKSP. Případným výběrem vhodných akcí 

na příští rok se bude prezidium zabývat 

na svém zasedání dne 6.12. 

 

Příští pravidelné zasedání prezidia 

proběhne v „posunutém“ termínu v 

Praze dne 11. října 2023. 
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